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DATUM 25-8-2015 

AAN Commissie MME 

VAN Mariëtte Pennarts-Pouw 

DOORKIESNUMMER 3500 

ONDERWERP Stand van zaken uitwerking initiatiefvoorstel roet 

 

Geachte dames en heren, 

 

Ik hecht belang aan een gezonde leefomgeving en ik zet me daar graag voor in. Een gezonde leefomgeving 

maakt van Utrecht daadwerkelijk een Topregio waarin het goed werken, recreëren én wonen is. Ook voor 

gevoelige groepen zoals jonge kinderen, ouderen en zieken. We werken daarom aan het beperken en voorkomen 

van onder meer luchtvervuiling. Over het verbeteren van de luchtkwaliteit door de aanpak van roet heeft u een 

initiatiefvoorstel ingediend in december 2014. In het najaar van 2014 heeft mijn voorganger u een Roetkaart 

toegezonden met een overzicht van concentraties en gevoelige bestemmingen. In een vervolg op de Roetkaart 

onderzoeken we de mogelijkheden om de blootstelling aan ultrafijnstof en roet op gevoelige bestemmingen te 

verminderen, en brengen daarbij de kosten en de baten in beeld. 

Met dit memo informeer ik u over de stand van zaken van het onderzoek roetmaatregelen. 

 

Aanpak 

We zijn op de goede weg met de kwaliteit van de lucht. Met de uitvoering van het Nationaal 

Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit en het aanvullend maatregelpakket in de gemeente Utrecht voorzien 

we dat alle overschrijdingen van normen worden opgelost. Echter, gezondheidseffecten treden ook op onder de 

norm en van stoffen waarvoor geen norm is. Er zijn sterke aanwijzingen dat de gezondheidsschade van 

luchtverontreiniging vooral veroorzaakt wordt door roet (of door stoffen die aan het roet vast kleven). De laatste 

jaren is er daarom veel onderzoek gedaan naar roet, onder andere door het RIVM en TNO. Gelukkig heeft de 

vermindering van verontreiniging door fijnstof en stikstofdioxide de afgelopen jaren ook geleid tot een behoorlijke 

daling van de concentratie roet. 

 

De afgelopen maanden hebben we een overzicht gemaakt van de informatie die landelijk beschikbaar is. Dit heeft 

een goed beeld gegeven van de beschikbare gegevens en van wat er nog nodig is voor het vervolgonderzoek 

roetmaatregelen. Het onderzoek wordt op dit moment uitgezet bij een adviesbureau. In het onderzoek 

roetmaatregelen maken we gebruik van de recente onderzoeken om de mogelijke roetreductiemaatregelen in 

beeld te brengen. Het resultaat is een tabel die voor een aantal typen locaties laat zien welke maatregelen er 

mogelijk zijn om de blootstelling aan roet verder te verminderen. De tabel zal aangeven wat de kosten en baten 

zijn van de maatregelen, welke partij welke maatregel het best kan uitvoeren en wat het effect van de 

maatregelen is op andere gezondheidsaspecten zoals geluid en verkeersveiligheid. Daarnaast zijn we in gesprek 

met het RIVM over een scenarioberekening waarin in de provincie Utrecht schonere voertuigen rijden. Deze 

scenarioberekening laat zien welke winst er te behalen is met verkeersmaatregelen. 

 

Locaties 

Voor het onderzoek gaan we uit van referentielocaties en –situaties. De referentieslocaties zijn gebaseerd op de 

gevoelige bestemmingen uit de roetkaart. Er zullen zoveel mogelijk verschillende type locaties en 

omstandigheden aan de orde komen om een zo goed en bruikbaar mogelijke uitkomst te krijgen. Specifieke 

locaties benoemen is niet zinvol zolang nog niet besloten is tot concrete stappen voor het realiseren van 

verbetermaatregelen.  
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Organisatie 

Op basis van de resultaten van het onderzoek kan de provincie met gemeenten en andere partners gaan 

overleggen over de uitvoering van maatregelen. Om te investeren in draagvlak bij potentiële samenwerkpartners 

en optimaal gebruik te maken van de beschikbare kennis is voor dit onderzoek een ambtelijke klankbordgroep 

opgericht. In de klankbordgroep zitten vertegenwoordigers van het Kenniscentrum Healthy Urban Living, 

gemeente Utrecht, gemeente Amersfoort, Omgevingsdienst Regio Utrecht, Rijkswaterstaat Utrecht en GGD regio 

Utrecht.  

 

Planning 

Het streven is het onderzoek dit begin volgend jaar af te ronden en u daarna te informeren over de uitkomsten. 

 

 

 

 


